
Zasedání SKAS MFF UK dne 20. dubna 2023
Zapsala: Kateřina Vokálová
Přítomní členové SKAS: Andrej Farkaš, Martina Novotná, Lukáš Nowak, Willy Svoboda, Vojtěch
Švandelík, Kateřina Vokálová, Anna Yaghobová, František Zajíc
Hosté: doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc. (děkan, odchod 19:00), doc. Mgr. Michal Kulich, Ph.D. (proděkan
pro studijní záležitosti, odchod 20:30), Mgr. Veronika Jonáková (koordinátorka poradenských služeb,
odchod 20:36), Ing. Jan Hrabovský

Zasedání bylo zahájeno v 17:05, zasedání řídila Martina Novotná.

Navržený program zasedání
1. Schválení programu zasedání
2. Schválení zápisu z minulého zasedání
3. Lab v Karlíně
4. Analýza příjmů doktorského studia
5. Chystané změny v podmínkách mimořádného studia
6. Představení aktuálního stavu poradenských služeb
7. Propagace poradenských služeb
8. Různé

1 Schválení programu zasedání

Program zasedání byl schválen tichým souhlasem.

2 Schválení zápisu z minulého zasedání

Schválení zápisu z minulého zasedání bylo odloženo na příští zasedání.

3 Lab v Karlíně

VŠ uvedl bod. Shrnul e-mailovou konverzaci ohledně návštěvnosti labu. Návštěvnost byla dle zaslané sta-
tistiky velmi malá (řádově jednotky osob denně). Proběhla diskuze o využívanosti počítačů a speciálního
matematického SW. VŠ požádá proděkana matematické sekce o zpřístupnění speciálního SW na někte-
rých pracovních stanicích v labu Rotunda, aby k nim měli studenti přístup i během víkendu. Náhrada
za lab v podobě několika počítačů bude instalována v knihovně.

Další diskuze se týkala ztráty výukové místnosti, tuto obavu vyvrátil proděkan Kulich, který infor-
moval o plánu udělat z místnosti labu malou výukovou místnost.

VŠ dále připomněl existenci dvou labů v kampusu v Tróje (v budovách T a V). SKAS MFF UK nemá k
dispozici přesné statistiky návštěvnosti (následující hodnoty jsou odhadovány službami labů). Návštěvnost
obou labů je ve všedních dnech okolo 12 studentů, v létě a o víkendu v řádu jednotek. Většina studentů
však používá vlastní počítače. Lab v budově V je dále využíván jako místnost pro výuku. Služba v labu
T má navíc funkci pomoci při technických problémech v posluchárnách. Děkan navrhl SKAS MFF UK,
aby se informoval o využití labu u koordinátora celofakultních IT aktivit Pavla Zakouřila. VŠ navrhuje
informovat se u proděkana fyzikální sekce. LN se bude problému labů v kampusu v Tróje dále věnovat.

Proběhla diskuze o využívanosti všech labů o víkendech a prázdninách a jak moc provoz labů finančně
zatěžuje fakultu. Členové SKAS MFF UK se shodli, že není efektivní držet víc než jeden lab o víkendech
a o prázdninách. Lab v kampusu v Tróje má oproti ostatním neopomenutelnou výhodu, neboť je blízko
kolejím 17. listopadu.
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Usnesení: SKAS MFF UK podporuje uzavření počítačové laboratoře v Karlíně.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

Usnesení: SKAS MFF UK navrhuje otevřít otázku využívanosti obou počítačových labů v kampusu
v Tróje.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

4 Analýza příjmů doktorského studia

SKAS MFF UK děkuje proděkanu Kulichovi za vyhotovení podrobné analýzy. FZ uvedl bod a předložil
2 otázky:

• Studenti často prodlužují kvůli tomu, že si musí přivydělávat jinou prací. Existuje možnost zajistit,
aby se mohli studiu plně věnovat?

• Některá pracoviště mají nízké platy. Nebylo by na místě informovat tato pracoviště o otázce příjmů
doktorandů?

AY uvedla informace o zaměstnání studentů na jiných univerzitách. Univerzity samy vytváří pracovní
příležitosti, které odpovídají trhu. Studenti získávají příjmy od univerzity za buddy programy a průvod-
covství novým studentům. AF se zamýšlí nad tím, že příjmy se sice mohou zvýšit, ale zároveň se mohou
zvýšit požadavky např. ohledně vlastní výuky a s tím související přípravy na ni.

AF navrhuje podporovat industriálního studenta (prestiž fakulty a nižší finanční zátěž pro fakultu).
Industriálního studenta zatím využívají pouze jednotky studentů. Členové SKAS MFF UK se shodli, že je
potřeba informovat o existenci doktorského studia ve variantě spolupráce s komerčním sektorem.

Dalším probíraným problémem bylo, že pracoviště nemají ucelený přehled o příjmech doktorandů.
Tento přehled by jim měl být poskytnut díky této analýze příjmů a pracoviště budou moci na stav
reagovat. Proděkan Kulich zmínil nedostatek informací o tom, jak moc práce podporuje doktorandy
v disertaci a jak moc je naopak zatěžuje (např. výuka, granty, ...).

AF představuje problematiku počtu doktorandů a jejich náplně práce. Také navrhuje aby neprobíhalo
jenom hodnocení doktorandů, ale aby i doktorandi hodnotili svoje vedoucí. Proděkan Kulich seznámil
SKAS MFF UK s počty doktorandů. Po reformě doktorského studia se dají očekávat změny v přijímání
a financování studentů.

FZ navrhuje zveřejňovat očekávanou mzdu. AY upozorňuje na možné nepříjemnosti při přímém zve-
řejnění a předkládá návrh informovat při/po přijímacím řízení. LN navrhuje dát na web k přijímacímu
řízení informace o tom, že existují různé zdroje příjmů. AY dále přednesla prosbu o srovnání nároků
na doktorandy mezi obory. Závěrem byli AY, FZ a AF pověřeni sepsáním požadavků SKAS MFF UK
na koordinační schůzku oborových rad.

Děkan informoval o doktorandské anketě plánované někdy v průběhu semestru. Do této ankety by byla
(vzhledem k nedostatku informací v dané oblasti) vhodná otázka „Jak moc Vaše zaměstnání na fakultě
napomáhá Vaší disertační práci?“.
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5 Chystané změny v podmínkách mimořádného studia

Proděkan Kulich uvedl bod. Změny v podmínkách mimořádného studia jsou následující:

• Poplatek bude počítán dle počtu kreditů a typu kreditů (českojazyčný nebo anglickojazyčný). Stu-
dent si do přihlášky po zveřejnění rozvrhu uvede předměty, dle počtu kreditů poté vypočítá popla-
tek.

• Pro studenty řádného studia, kteří chtějí studovat i v mimořádném studiu – předměty z přihlášky
bude schvalovat studijní proděkan.

• Vyučující mohou žádat o vyškrtnutí studenta v mimořádném studiu ze svého předmětu (např. z dů-
vodu neznalosti jazyku výuky, nedostatečné kapacity pro studenty v řádném studiu, nesplnění po-
žadovaných vstupních znalostí).

Proběhla diskuze o poplatcích za studium. Proděkan Kulich představil myšlenku standardizovaného
systému slev na poplatcích. Dále představil problémy plynoucí z dosavadních pravidel mimořádného
studia (konkrétněji opakované zneužívání zápisu).

VŠ připomíná, že MFF UK je na PR akcích prezentována jako velmi vstřícná vůči studentům a změna
v podmínkách mimořádného studia by tomuto image nemusela prospět. FZ se obává změny studijního
proděkana v budoucnu. AY zmiňuje nízkou informovanost o mimořádném studiu mezi studenty.

Proděkan Kulich navrhuje 2 zkušební běhy těchto podmínek (tedy 2 semestry) a poté novou diskuzi
o podmínkách mimořádného studia a vyhodnocení pilotních běhů.

Usnesení: SKAS MFF UK podporuje změnu pravidel mimořádného studia s výjimkou schvalování stu-
dijních plánů řádných studentů.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

FZ navrhl následující usnesení:

Usnesení: SKAS MFF UK nesouhlasí se zavedením schvalováním studijních plánů řádných studentů
v podmínkách mimořádného studia, ale je otevřený další debatě na toto téma.

Hlasování: 2 – 2 – 4

Usnesení nebylo přijato.

Usnesení: SKAS MFF UK podporuje pilotní období schvalování studijních plánů řádných studentů v mi-
mořádném studiu pro následující akademický rok.

Hlasování: 6 – 2 – 0

Usnesení bylo přijato.

6 Představení aktuálního stavu poradenských služeb

Veronika Jonáková uvedla bod. Proběhly dva workshopy s tématy efektivního učení a prokrastinace.
Existují podpůrné, seberozvojové a sebezkušenostní skupiny a je zavedena krizová linka, která bude
do budoucna rozšířena i do anglického jazyku. Nově máme terapeutku pracující jak v českém, tak i v an-
glickém jazyku. Do budoucna je plánován první workshop v angličtině a účast na setkání organizované
ombudsmankou UK. WS doplňuje, že seberozvojové skupiny jsou otevřeny pro studenty z celé univerzity.
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AY vznesla otázku na workshop pro pedagogy týkající se komunikace pedagogů se studenty nachá-
zejícími se v nekomfortních situacích. Veronika Jonáková informovala SKAS MFF UK o plánech v této
oblasti. Také se diskutovalo o možnosti vzdělávání pedagogů s navázáním na výsledky studentských anket.

LN vznesl dotaz na vytíženost koordinátorky, zda je náplň práce zvládnutelná. Členové SKAS MFF
UK byli ujištěni, že Veronika Jonáková si je náročnosti vědoma a vytíženost pravidelně vyhodnocuje. Také
informovala o spolupráci s externími zdroji. AF vznesl dotaz na kapacitu sjednané psycholožky a spo-
lupráci s rektorátem. Veronika Jonáková sdělila, že spolupráce neprobíhá aktivně, ale uvádí a propaguje
tyto možnosti při představování možností studentům.

VŠ přednesl námět ohledně akcí pro středoškoláky (soustředění), které mohou být náročné. Existuje
možnost kontaktovat Veroniku Jonákovou při urgentní situaci, ale tato možnost není příliš známá.

Dále se diskuze týkala studentů, kteří se setkali s nevhodným chováním. Většina podnětů studentů
přichází přes univerzitní ombudsmanku. Členové SKAS MFF UK navrhují snížit práh pro informování
o tomto chování a zvýšit povědomí studentů o řešení těchto situací s Veronikou Jonákovou. FZ říká, že by
bylo lepší konkrétněji informovat o průběhu řešení situace (co má student popsat a jak to bude probíhat).

7 Propagace poradenských služeb

WS uvedl bod a dosavadní způsoby propagace. Na sociálních sítích jsou střídány různé typy příspěvků,
propagovány workshopy, afirmace různých psychologů. Zaměření je na studenty se speciálními potřebami
(např. akce „Na Karlovce bez překážek“). Bude zveřejněn článek a v plánu je i rozhovor se známým
profesorem – absolventem MFF UK. WS dále prezentoval podněty z ankety týkající se obsahu, který by
studenti uvítali. Konkrétním projednávaným návrhem byla krátká videa (v neformálním pojetí). WS
navrhuje pravidelně uskutečňovat anonymní ankety, ve kterých se studenti vyjádří, jak se cítí. Výsledky
ankety by mohly pomoci bojovat proti tzv. Imposter syndromu. AY a WS debatovali o možnosti a způ-
sobech využití dalších sociálních sítí.

LN a WS debatovali o pomoci studentským průvodcům. Workshop pro práci ve skupinách pro stu-
dentské průvodce by se měl konat v září. VŠ zmínil, že loňský formát byl ideální.

LN připomíná propagaci ve spolupráci s OPMK, která má být projednána. Dalším návrhem, kterým se
členové SKAS MFF UK zaobírali, jsou plakáty, konkrétně dva druhy plakátů (formální a neformální).
Rozmístění plakátů bude konzultováno se správou budov. V plánu je propagace na Albeři, ale je potřeba
kontaktovat prof. Luboše Picka jako organizátora akce.

Usnesení: SKAS MFF UK žádá vedení fakulty o podporu extenzivního rozmístění plakátů poradenských
služeb po všech budovách fakulty.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

8 Různé

WS připomíná vytvoření obsahu pro nástěnky SKAS MFF UK. Proběhla diskuze a byly vytyčeny další
cíle.

MN zmiňuje splnění wishlistu investic (viz 2. zasedání SKAS MFF UK dne 5. 12. 2022), což členové
SKAS MFF UK velmi oceňují.

Zasedání bylo ukončeno ve 20:45.
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